
 

Zápis z online jednání kolegia zástupců ASCHK konaného dne 11.3.2025 

Přítomni: Aleš Fiala, Markéta Pivková, Eliška Rodová, Miroslav Maršálek, Jaroslav Zápotocký, Hana 

Stránská, Eva Havlátová, Hana Civišová, Blahoslav Políček, Jana Prouzová, Lenka Gotthardová, Jan 

Chýle, Jiří Zasadil, Veronika Jenikovská, Václav Bohdaský, Tomáš Pater, Ivan Petrtýl, Jan Čudán, Lucie 

Schlehoferová 

Jednání bylo zahájeno v 13.00 

  
1. Úvod 

Přítomné přivítal Aleš Fiala, poděkoval za účast, přednesl plán jednání 

 

2. Zpráva o hospodaření  

B. Políček komentoval body promítané prezentace a doplňoval je o tabulky dokladující 

jednotlivé položky. Ve zprávě o dotacích tedy zaznělo že čerpání na vedení PK ostatních plemen 

bylo za r. 2024 ve výši 2 472 690,- Kč (sazba 100,- Kč/čtvrtletí), dotace na vedení PK ČT ve výši 

3 023 840,- Kč (sazba 80,- Kč/čtvrtletí) a oba tituly mají mezičtvrtletně mírně stoupající 

tendenci. Dotace na KMK pak byly čerpány ve výši 3 693 401,- Kč, a to včetně doplatku 4. 

čtvrtletí roku 2023. Genetické zdroje pak byly nárokovány a posléze obratem proplaceny 

chovatelům ve výši 964 000,- Kč slezský norik a 1 015 500,- Kč českomoravský belgik. Na 

akcelerační programy pak bylo na jednotlivá plemena proplaceno 570 000,- ze zdrojů ASCHK 

ČR.  

Proplaceny byly, ale doposud čekáme na rozhodnutí a doufáme, že budeme moci nárokovat 

dotace na výstavnictví ve výši  2 925 186,- Kč a zveřejňování 1 078 862,- Kč. 

Dále jsou podány žádosti o dotace na ZV. I u těchto dotačních titulů v souhrné výši 3 057 000,- 

Kč (ČT, chladnokrevná a ostatní plemena zvlášť) čekáme na rozhodnutí o poskytnutí dotace. 

Předběžný termín rozhodnutí je dle Mze březen 2025. 

Odborným spolkům na základě smlouvy a dle schválené sazby 15% z částky na vedení PK pak 

bylo proplaceno celkem 804 500,- Kč. Výjimku tvoří Asociace chovatelů minihorse, která i přes 

četné urgence neplní ustanovení smlouvy o spolupráci a nepředkládá vyhodnocení ŠP. 

Nejvýznamnější nákladové položky pak jsou nákup služeb za zootechnickou činnost a činnost 

hodnotících komisí, slevy pro členy na všechny úkony a služby včetně ověření původu a režie 

kanceláře ASCHK.  

 

3. Návrh odměňování 

Vzhledem k výše uvedenému včetně navýšení příspěvku odborným spolkům a odměňování 

členů komisí a dlouhodobě vyrovnanému rozpočtu ASCHK navrhuje kancelář dle usnesení 

s minulého jednání kolegia systém odměňování funkcionářů ASCHK a předkládá ke schválení 

různé možnosti. 



Z přednesených návrhů a diskuse vyplynulo, že finanční kompenzace se bude vztahovat na 

členy prezidia, kontrolní komise a kolegia, a to na základě účasti na jednání, doloženém 

zápisem z jednání. Při online jednání hodinový paušál, při prezenčním jednání paušál + 

cestovní náhrady. V případech konkrétních zvolených osob (prezidium, kontrolní komise) 

proplacení přímo těmto osobám. U kolegia, kdy je účast variabilní a jedná se o větší množství 

osob pak vysílajícím spolkům.  

Závěr: kancelář do příštího – prezenčního jednání 18.3.2025 navrhne konkrétní znění a 

kalkulace při navrženém hodinovém paušálu 300,- Kč. V případě souhlasu bude předloženo ke 

schválení VH. 

 

Všichni pro 1 se zdržel 

 

4. Příprava VH a členské příspěvky 

Předložen aktualizovaný jednací a hlasovací řád. Upozornění na postup placení členských 

příspěvků dle platného příspěvkového řádu. Spolek zašle seznam členů (obvykle i delegátů na 

VH, případně kandidátů na funkce) posléze kancelář vystaví fakturu. Na vyžádání zástupce 

spolku může kancelář zaslat aktuální seznam členů v přehledné excelové tabulce. 

Závěr: schválení jednacího řádu a programu VH proběhne na prezenčním jednání 

Program schválený, dotazy z pléna na kandidáty možné v bodu 6 představení kandidátů 

Předsedající VH návrh – Petra Šarochová 

Kandidáti – v pokračování nehodlá pokračovat V. Bohdaský jako člen kontrolní komise 

ČP – diskuse na téma termínu nahlášení členů a platba ČP.  

p. Havlátová – většina obdobných spolků vybírá ČP do konce předešlého roku 

I. Petrtýl – obvykle vybíráme ČP na schůzích v zimních měsících 

 

5. Kalendář akcí 

Informace přednesla H. Civišová. Poděkovala za zaslání dat. Jednotlivé akce je možné rozšířit 

např. o propozice, či je před konáním propagovat např. na facebooku. Dále je možné ve 

spolupráci se svazy vzhled a informace o jednotlivých plemenech a spolcích. 

 

6. Časopis Koně 

H. Civišová - nová redaktorka Tereza Kateřina Králová, upozornění na posun uzávěrky časopisu 

o 10 dnů, tj. příští uzávěrka je 20.3. Vesměs kladné ohlasy na poslední čísla časopisu. 



Rudolf Žimulák – taktéž kvituje poslední časopisy, ale nelíbí se mu úpravy fotografií a vznáší 

dotaz na smlouvu ohledně odměn za články a fotografie. Platba za článek? 

H. Civišová – platba je 200 Kč za normostranu (která je jednoznačně definována a nikoli článek) 

a 100 Kč za fotografii 

Diskuse k autorství fotografií – uvádět buď volně dostupný zdroj, nebo archiv autora. 

M. Kvisová – ICS taktéž fotografovi, fotografie jsou následně v majetku svazu a při jejich 

zveřejnění u článku uvádíme archiv autora. 

 

 

 

7. Diskuse, různé 

Vyhláška o přesunu zvířat 

Uvedl B. Políček konkrétně se jedná o vyhláška č. 136/2004 Sb., kterou se stanoví podrobnosti 

označování zvířat a jejich evidence a evidence hospodářství a osob stanovených plemenářským 

zákonem, ve znění pozdějších předpisů, a vyhláška č. 448/2006 Sb., o provedení některých ustanovení 

plemenářského zákona, ve znění pozdějších předpisů. 

Z návrhu této legislativní změny vyplývá povinnost chovatelů do 7 dnů hlásit jakoukoli změnu 

zaznamenanou v bloku 2 registru koní v hospodářství. Naše připomínka tedy zněla že: 

evropská legislativa dle našeho názoru nevyžaduje evidovat místo chovu, ale pouze právě „obvyklé 

místo chovu“. Z Vámi navrhovaného znění vyplývá, že by chovatel měl pověřené osobě zaslat jakoukoli 

změnu zaznamenanou v bloku č. 2, tzn. každý přesun u koní obvyklý (svody, soutěže, reprodukce atd.) 

což by pro chovatele, kteří vedou evidenci v listinné podobě (nikoli prostřednictvím portálu farmáře), a 

kterých je v současné době naprostá většina znamenalo neúměrně vysokou a především zbytečnou 

administrativní zátěž. 

Diskutují především A. Fiala, M. Kvisová a B. Políček 

L. Gotthardová – aktuální informace z dnešního jednání rady ASZ – přesun do 5 dnů se nebude muset 

hlásit 

A. Fiala – nemůžeme připustit. Zbytečná administrativní zátěž. Vedeme jednání s Mze i dalšími 

zainteresovanými subjekty. 

 

Podpora selské jízdy 

L. Gotthardová – selská jízda 100. výročí 1925 založena 24.5.2025 průvod Prahou (záštita prezidenta) 

žádají o podporu (mediální, finanční jakoukoli…) Sama navrhuje, že napíše článek. Případnou další 

podporu projedná prezidium 

 

100 let výročí ZH Tlumačov 



Při příležitosti 100. výročí založení Zemského hřebčince Tlumačov pořádá NZM konferenci Kůň 

v zemědělství, v termínu 15.–17. května 2025.  

 

Jednání bylo ukončeno ve 20.50 

 

Zapsal: B. Políček 

 


